

第十五屆全國運動會香港賽區義工計劃 Hong Kong Volunteer Programme of the 15th National Games



「第十五屆全國運動會」（十五運會）及「全國第十二屆殘疾人運動會暨第九屆特殊奧林匹克運動會」（殘特奧會）將分別於 2025 年 11 月 9 日至 21 日及 2025 年 12 月 8 日至 15 日舉行。本屆賽事首次由廣東、香港及澳門三地共同承辦，意義重大。本局獲香港特區政府委任為「第十五屆全國運動會香港賽區義工計劃」（十五運會義工計劃）的協作機構之一，負責協助策劃、義工招募、培訓及管理等工作。

十五運會義工計劃起動禮於 2024 年 7 月 20 日舉行，由政務司司長陳國基先生, GBS, IDSM, JP 與本局主席彭韻偉律師, BBS, MH, JP 及一眾嘉賓主持。計劃共收到來自公私營機構、團隊、學校等超過 30,000 份申請。本局廣邀 80 多位社會領袖擔任評審，甄選個人義工。

讓各參與團體作好前期準備，本局於 2025 年 3 月 8 日舉辦「義務工作管理交流會暨培訓工作坊」，本局副主席黃江天博士律師, BBS, JP 擔任座談會嘉賓講者，與持份者深入交流，促進日後賽前和正賽期間的協調工作。是次活動共有來自 140 個公私營團體近 500 人次參與。

It is the first time that Guangdong, Hong Kong, and Macao are co-hosting the 15th National Games (NG), as well as the 12th National Games for Persons with Disabilities (NGD) and the 9th National Special Olympics Games (NSOG), which will be held from 9 to 21 November 2025 and from 8 to 15 December 2025, respectively. AVS has been appointed by the HKSAR Government as an Assisting Organisation for the Hong Kong Volunteer Programme of the 15th National Games (NGVP), and is responsible for the planning and implementation of volunteer recruitment, training, deployment and management for the Games.

The Launch Ceremony of NGVP was held on 20 July 2024. Mr Chan Kwok-ki, GBS, IDSM, JP, Chief Secretary for Administration of HKSAR Government and Ms Melissa Pang, BBS, MH, JP, AVS Chairman, together with distinguished guests, officiated at the Ceremony. Over 30,000 applications were received from individuals, corporations, organisations, schools and groups. AVS invited over 80 community leaders to serve as selection panelists for individual volunteers.

To strengthen engagement with participating organisations, the Volunteer Service Management Seminar cum Training Workshop was held on 8 March 2025. Dr James Wong, BBS, JP, AVS Vice-Chairman, served as a guest speaker at the seminar. The event drew around 500 participants from 140 public and private organisations.



本局廣邀 80 多位社會領袖擔任義工計劃評審

AVS invited over 80 community leaders to serve as selection panelists for the NGVP

「2025 深港馬拉松賽暨第 15 屆全國運動會田徑（馬拉松）測試賽」、「鐵人三項測試賽」及「香港 2025 輪椅體育舞蹈運動國際賽（殘特奧會輪椅舞蹈測試賽）」已於 2025 年 2 至 3 月期間分別於深圳灣口岸、中環海濱及馬鞍山體育館舉行，本局合共動員超過 930 義工人次提供支援。

在全運會統籌辦的邀請及安排下，本局副主席黃江天博士律師及總幹事李佩琪女士，隨同香港賽區代表團出席於 2025 年 3 月 2 日在廣州舉行的「十五運會和殘特奧會志願服務主題文化標識發布暨粵港澳三地賽會志願服務交流活動」。此外，本局的培訓人員亦於 2025 年 3 月參加在廣州舉行的「十五運會和殘特奧會廣東賽區賽會志願服務通用培訓師資專題班」。是次培訓除廣東賽區的培訓導師外，亦匯聚港澳賽區負責義工服務的代表和人員，一起交流和分享經驗。

除前往內地交流外，本局亦接待來自十五運會和殘特奧會廣州賽區執委會志願者部綜合處處長馬發騰先生及隨行人員，就中港兩地的義務工作情況進行交流與互相借鑑。



本局主席彭韻僊律師及副主席蔡雋思先生出席香港賽區一周年倒數活動
Ms Melissa Pang, AVS Chairman and Mr Johnson Choi, AVS Vice-Chairman attended the One-year Countdown Event of the Hong Kong Competition Zone

AVS mobilised over 930 volunteers to assist the 2025 Shenzhen-Hong Kong Marathon and the 15th NG Athletics (Marathon) Test Event, the Triathlon Test Event and the Hong Kong 2025 Para Dance Sport International Competition (Para Dance Sport Test Event) which were held at Shenzhen Bay Port, the Central Harbourfront and the Ma On Shan Sports Centre respectively from February to March 2025.

At the invitation of the National Games Coordination Office (Hong Kong), Dr James Wong, AVS Vice-Chairman and Ms Likie Lee, AVS CEO, joined the Hong Kong delegation at the launch of the 'Volunteer Service-themed Cultural Identity for the 15th NG, 12th NGD and 9th NSOG, and Guangdong-Hong Kong-Macao Volunteer Service Exchange' in Guangzhou on 2 March 2025. In addition, AVS trainers participated in the 'Train-the-trainer Workshop on Generic Volunteer Service for the 15th NG, 12th NGD and 9th NSOG in the Guangdong Competition Zone' from 18 to 20 March 2025. Alongside trainers from Guangdong, the programme brought together delegations from Hong Kong and Macao to share experiences and exchange insights.

Besides undertaking exchange visits to the Mainland, AVS also received Mr Ma Fa Teng, Director of the General Office of Volunteer Service, the Executive Committee of the Guangzhou Competition Zone of the 15th NG, 12th NGD and 9th NSOG, and his delegation, to share experiences on volunteer service between Hong Kong and the Mainland.



一眾嘉賓主持義工計劃起動禮
Distinguished guests officiated at the Launch Ceremony



義務工作管理交流會暨培訓工作坊

Volunteer Service Management Seminar cum Training Workshop

本局率領義工們參與多項十五運會和殘特奧會的測試賽：

AVS led volunteers in supporting a list of test events of the 15th NG, 12th NGD and 9th NSOG:



2025 深港馬拉松賽暨第15屆全國運動會田徑（馬拉松）測試賽
2025 Shenzhen-Hong Kong Marathon and the 15th NG Athletics (Marathon) Test Event



鐵人三項測試賽
Triathlon Test Event



香港 2025 輪椅體育舞蹈運動國際賽（殘特奧會輪椅舞蹈測試賽）
Hong Kong 2025 Para Dance Sport International Competition (Para Dance Sport Test Event)



於廣州舉行的十五運會和殘特奧會志願服務主題文化標識發布暨粵港澳三地賽會志願服務交流活動
Launch of the Volunteer Service-themed Cultural Identity for the 15th NG, 12th NGD and 9th NSOG, and Guangdong-Hong Kong-Macao Volunteer Service Exchange in Guangzhou



本局接待十五運會和殘特奧會廣州賽區執委會志願者部代表
AVS received representatives from the Executive Committee of the Guangzhou Competition Zone of the 15th NG, 12th NGD and 9th NSOG

本局主席彭韻僊律師及總幹事李佩琪女士接受不同傳媒訪問，介紹十五運會義工計劃及 AVS 作為協作機構的角色
Ms Melissa Pang, AVS Chairman, and Ms Likie Lee, AVS CEO, interviewed by various media to introduce the NGVP and AVS's role as an Assisting Organisation



NowTV《時事全方位》電視訪問
Interview on NowTV's programme 'News Magazine'



香港電台《新紫荊廣場香港有情天》訪問
Interview on RTHK's programme 'Xin Zi Jing Guang Chang'